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NAGYSZOMBAT                                       C év                    1– 4 oldal 

 

Olv.: Kiv 14,15-15,1 - Ez 36,16-28 – Róm 6,3-11 – Mk 16,1-8 

Asszonyok a sírnál 
 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

  

Szentmise bevezetése 

 

Tűzszentelés és a húsvéti gyertya megszentelése 
Szeretettel köszöntöm a Testvéreket ezen a húsvéti ünnepen, amikor a fényt ünnepeljük! Az 

ember ellensége minden sötétségnek. Jézus a világ világossága! A világosságra hív 
bennünket, hogy az Ő segítségével elvegyük a sötétséget az emberi szívekből és világosság 
legyen ebben a világban! Az ember szeretne tájékozódni, utakat keres. Ezen az estén Jézus 
megmutatja nekünk azt az utat, amely az élet útja! 
 

Húsvét vigíliáját ünnepeljük 
Vigília virrasztás. Az ókor egyháztörténetén átzeng:  
 

„Virrasszatok és imádkozzatok!” 
 

Ők még tudták, mire kell vigyázni, miért kell virrasztani, miért kell imádkozni! Mostanra 
mintha egy kicsit elfáradtunk volna. Mintha a virrasztás, az imádkozás is távol került volna 
tőlünk. Van miért aggódnunk, van mit féltenünk! Nagyon sok igazságot elveszítettünk, olyan 
igazságokat, amelyek 2000 éven keresztül meghatározták az egyes emberek életét, az 
egymással való kapcsolatokat és a közösségek életét. Mintha azokat a gyökereket is 
megtagadnánk, amelyekből erkölcsös életszemlélet bontakozott ki. 

Ezen az estén, 2013 húsvétjának vigíliáján  
 

ébresszük fel a virrasztó hűségünket! 
 

Jobban vigyázzunk az értékeinkre! Arra is gondoljunk, hogy csak az imádság révén 
erősödhetünk meg! Nem elegendő az emberi jóakarat, emberi erőfeszítés! Szükségünk van az 
Istennel való szövetségre is! Aki imádkozik, az Istennel szövetkezik! 

 

Mai esténket a virrasztó lelkület és az imádságos szív határozza meg! 

 

Most a Szentírásból hallunk néhány részletet, tanítást. A zsidók, amikor a pászkát ünnepelték, 
akkor minden családfő azt a feladatot kapta, hogy mondja el az ősök történetét a 
gyermekeknek és adja tovább. Ez az elbeszélés, ez a továbbadott üzenet megőrizte őket. 
Hallgassuk nyitott szívvel! 
 

Szentbeszéd 

 

Húsvét öröme az újjászületés reménysége! Húsvét új lehetőség az ember számára! 

A megváltás az emberi élet új titkába avat be bennünket! 

 

Kedves Testvérek! Abban mindannyian egyetértünk, hogy emberi életünk a kereszt 
dimenziójában bontakozik ki. Történelmünk az idő és tér kategóriájának a vízszintes síkján 

zajlik. Van egy függőleges dimenzió is! Ez az Istenről szól! A történelmet nemcsak mi 
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emberek írjuk, hanem az Isten is! Isten, a történelem ura részt vesz a mi történelmünkben! 
Miképpen mutatkozik be Isten a Biblia szerint? A Biblia azt mondja, hogy Isten az ígéretek 

Istene! Megszólítja Ábrahámot, Ábrahám igent mond és Isten azt ígéri, hogy nagy nép atyja 
lesz. A zsidókat kimenti a fogságból, szövetséget köt velük és azt ígéri nekik, ha megtartják a 
szövetséget, akkor megkülönböztetett küldetést bíz rájuk. 

 

Az ember Isten segítségével képes a jóra! 
Mi emberek ezt a függőleges dimenziót szoktuk elfelejteni. Jézus Krisztus, aki értünk emberré 
lett, szenvedett és meghalt, húsvéttal földi életünknek a történelmünkön túli dimenzióját ígéri. 
Valami egészen újat! XVI. Benedek pápa a húsvéttal kapcsolatosan azt mondja: Húsvét az 
emberi élet egészen új lehetőségét ajánlja. A húsvéti öröm az újjászületés reménysége! 

 

Húsvét titka a megváltás titkát bontja ki számunkra! 

A megváltás egy új lehetőséget kínál nekünk embereknek! 

 

A húsvét, a megváltás sajátos isteni megnyilatkozás. Isten a rossz útjába áll! Egy isteni 
megnyilatkozás ez! A rossz jelen van a világban. Ne a világban, szívünkben keressük a 
rosszat. Rahner professzor, a XX. század legnagyobb katolikus teológusa mondta: A hit és a 
hitetlenség a mi szívünk közepén húzódik! A mi emberi életünk, a mi történelmünk a jónak és 
a rossznak heorikus küzdelme. A jó és a rossz ott van a szívünkben.  
 

Jézus mondta: Minden jó és minden rossz a szívünkből származik! 

A rossz sodor bennünket, a jóért meg kell küzdeni! 

Húsvét üzenete, hogy Isten útjába áll a rossznak! 

 

Az ember állandó kísértésben van és könnyen teszi a rosszat.  
Hogyan jelenik meg a rossz bennünk, általunk?  
Idióta a görögben azt jelenti: Ember, aki csak magára gondol!  

 

A bűn az, amikor az ember csak magára gondol! 

 

Amikor ez történik, akkor az ember belső rendje felbomlik.  
Amikor ez történik, akkor az ember kapcsolata a teremtett világgal  
és a másik emberrel összekuszálódik.  
Egy rendetlenség támad bennünk, körülöttünk  
és következésképpen a világban. 

 

Húsvét az új élet lehetősége! Isten így akar segíteni, hogy ennek a rossznak az útjába áll! 
Jézus, aki értünk emberré lett, minket tanított, értünk szenvedett, húsvétkor ezt az új 
lehetőséget emeli magasra! 

A jó erősebb a rossznál!  
Jézus ezt megmutatta nekünk! 

A világosság nagyobb hatalom a sötétségnél! 

Az ember képes a jóra Isten segítségével! 

 

 Megváltó, a redemtor azt jelenti, hogy visszavásárolni. Jézus Krisztus visszavásárolja a mi 
lehetőségünket. Segít nekünk abban, hogy több jót tudjunk tenni. Ezáltal a mi belső békénk 
újra megjelenik! Újra helyreáll a rend. Ez akkor történik, amikor az ember jót tesz!  
 

Ez az új: Győzd le a rosszat jóval! A megváltás ezt jelenti! 
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Jézus megmutatta: nagyobb hatalom a szeretet a gyűlöletnél!  
Nincs nagyobb hatalom annál, 
amikor az ember nem uralkodik a másikon, hanem szolgálja a másikat!  
 

Ez az új! Ez a húsvéti új élet! Ez az új dimenziója életünknek! 

A megváltott ember így gondolkodik! 

 

A megváltás feladat is! 
A világ az által lesz megváltott, hogy egyre több ember ezt az újat magáévá teszi! A 
megváltás feladat is! Ahogy Jézus rábízta ennek az újnak hirdetését az apostolokra: 
„Menjetek és hirdessétek az egész világnak!” Ugyanígy Isten ránk bízta ennek az új életnek 
az igazságát! „Jöjj és kövess Engem!” – mondta Jézus a Biblia szerint a fiatalembernek.  
 

Jézus ezt mondja mindegyikünknek: „Jöjj és kövess Engem!” 

A fiatal is azt kérdezte: Mit kell tennem? 

Jézus azt mondja: Tartsd meg a parancsokat! 

Le lehet szűkíteni: Szeresd az Istent és szeresd a másik embert! 

Ez az új élet! 

 

Ha ezt teszed, akkor egyre világosabb lesz a benső életed! 
Egyértelműek lesznek a vonatkozások!  
Alkalmassá válsz arra, hogy összetartozz a másik emberrel! 
 

Aki csak magára gondol, annak mi köze van a másik emberhez?  

Az ilyen ember számára a másik ember idegen!  
Az ilyen ember számára a másik ember ismeretlen!  

 

Az új élet, a húsvéti öröm azt jelenti, hogy nem vagyunk egymás számára idegenek, nem 
vagyunk egymás számára ismeretlenek. Összetartozunk és ebben kiteljesedik az életünk, mert 
jót akarunk egymásnak! Nem magunkra gondolunk, hanem arra a másikra!  
 

Az üdvösség ezt jelenti! 
Jézus elhozta nekünk az üdvösség jó hírét!  
Ezt az egyetlen szót: szeretet! Szeret titeket az Isten!  
Az üdvösség ezt jelenti a mi emberi vonatkozásainkban,  
hogy a másik ember azt gondolja: 
jó, hogy vagy, szeretlek, magamhoz ölellek!  
Ez az új élet! Ez az üdvösség!  
Húsvét ezt a titkot emeli magasba!  
Jézus ennek a megvalósítására hív minket,  
erőt is ad, hogy erre képesek legyünk!  
Ne tudjon győzni rajtunk a rossz, 
 hanem a jó mindenek fölé kerüljön!  
Ne azzal foglalkozzunk, hogy hogyan néz ki az üres sír,  
hol van Jézus, mit tettek az őrök.  
Isten ránk bízta ezt az üzenetet! Ez a világ megújulásának az útja! 

 

Ez a húsvéti világ! Ez a megváltott világ! Csak így érdemes élni! 

 

+  A M E N  + 
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Imaszándék a Mi Atyánkhoz 

 

Kedves Testvérek! 
Nehezen tanulunk, könnyen felejtünk! Csak körül kell nézni és láthatjuk, hogy az ember a 
maga erejéből olyan világot épít, amivel éppen elég bajunk van. Ezt az új világot először az 
ember önmagában kell, hogy fölépítse. Valószínű, hogy Isten nélkül az ember lehetetlen, 
hogy önzetlenné váljon.  
 

Most, amikor imádkozzuk az Úr imádságát, szeretném, ha szívünkbe égne, hogy ez az 
imádság a vertikális dimenziót fejezi ki, amikor Istenhez fordulunk.  

A horizontális dimenziót is erősíti, amikor az imádság második részében egymás felé 
fordulunk. Igazi kereszt!  

 

Isten is keresztünk tud lenni, mert igényes! 

Az ember is keresztünkként tud lenni,  
mert nem könnyű önzetlenül összetartozni! 

De ne adjuk föl! 

 

MI ATYÁNK… 

 

Szentmise befejezése 

 

Kedves Testvérek! 
Mielőtt elindulunk innen - reményeim szerint - egy olyan vággyal a szívünkben, hogy új életet 
akarunk élni! Nem magunknak élni, hanem egymással és egymásért! Krisztus erre hív 
bennünket és ez a világ megújulásának záloga! 
 

Türelemmel, odaadó figyelemmel virrasztottunk, imádkoztunk, ünnepeltünk. Ennyit oda kell 
adni életünkből Istennek! Kívánok mindenkinek igazi szabadságot! Jézus az apostoloknak 
föltámadása után mindig azt mondta: „Ne féljetek!”  
 

Bátran hordozzuk az új élet igazságait!  
Legyen bátorságunk, hogy megharcoljuk magunkban a magunk harcát!  
Legyen elegendő erőnk ahhoz is, hogy soha ne éljünk vissza egymással!  
Isten bátorít bennünket és erőt is ad ahhoz,  
hogy tudjunk egymásnak életet ajándékozni!  

 

Szeretetben, türelemben, nagylelkűségben, megbocsátásban, irgalomban! 

Széles a skála, sok-sok lehetőség a jóra! 

 

Kívánok mindenkinek áldott, békés ünneplést!  
Isten legyen velünk! 

 

+  Á L D Á S  + 

 

 


